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ABSTRACT
The present study was carried out at Antoniadas Research Branch .Alexandria, Egypt during two successive seasons ( 2005/06 – 2006/07 ) to study the effect of saline irrigation water at four levels of EC [0 (tap water), 3, 6 and 9 mmhos/cm] with different sources of organic manure (cattle, poultry and green manures ) at the rate of 15g/pot and thier interaction on the  vegetative growth, flowering and chemical composition of Euphorbia pulchrrima, Willd. Grown in sandy desert soils.

The obtained results can be summarized as follows: - 

- Poinsettia transplants tolerated all used EC levels. Manure caused increasing in survival percantage under different level of 3 to 9 mmhos/cm. Meanwhile manure improved vegetative growth traits, especially at high level and had the most pronounced effect on growth of transplants .
- The data suggested that manure promoted salt stress avoidance in all plants by reducing the accumulation of harmful Na+ and Cl- ions in the leaves of plants and improved N, P  and K uptake . For interaction, the treatment tap water combined with manure at 3 mmhos/cm gave the highest values of most vegetative, flowering parameters and N , P , K , % chlorophyll and total carbohydrates.

- The highest and lowest values of Ca, Na and proline resulted from the treatments EC 9 mmhos/cm and tap water combined with types of different manure. Also the highest and lowest of relative water content ( R.W.C % ) resulted from the treatments of EC 3 mmhos/cm combined with  manure (cattle manure ) and EC 9dsm-1 without manure during the two seasons .

- So, it can be recommended to use manure (cattle manure) for growing one year old poinsettia transplanting which will be irrigated by saline water of EC 3 mmhos/cm in sandy desert soils.
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الملخص العربي

استجابة نباتات بنت القنصل للري بالماء المالح والاسمدة العضوية النامية في الأراضى الرملية الصحراوية
*سهير جمعة السيد – **على حسن النجار

* مركز البحوث الزراعية – معهد بحوث البساتين  - فرع بحوث حدائق انطونيادس

** قسم الزهور زنياتات الزينة وتنسيق الحدائق – كلية الزراعة ( الشاطبي) –جامعة الأسكندرية

أجرى البحث في حدائق انطونيادس فرع البحوث ونباتات الزينة بالإسكندرية – مصر خلال موسمي 2005/2006 و 2006/2007 لدراسة تأثير ملوحة الري بتركيزات صفر ، 3 ، 6 ، 9 ملليموز/ سم في الأرض الرملية المضاف لها مصادر مختلفة من السماد العضوي ( سماد عضوي حيواني - داجني - نباتي ) بمعدل إضافة 15 جرام للأصيص . والتفاعل بين كل سماد عضوي واثر ذلك على صفات النمو الخضري والزهري والجذري والتركيب الكيمائي في الرملية وكانت النتائج المتحصل عليها .

- زيادة تركيز الملوحة في مياه الري أدى إلى انخفاض معنوي في صفات النمو الخضري والزهري والجذري و التركيب الكيميائي ولكن استخدام السماد العضوي قلل من تأثير الملوحة المستخدمة .

- أدى استخدام الأسمدة العضوية إلى زيادة نسبة بقاء النباتات النامية تحت مستوى الملوحة من    ( 3 – ملليموز/ سم 9) .

- ادى استعمال الأسمدة العضوية الى تحسين صفات النمو الخضري تحت تأثير المياه المالحة وكانت أفضل المعاملات مع التسميد الحيواني .

-أيضا المعاملة بمياه الصنبور والتسميد الحيواني أعطي أعلى القيم في الصفات الخضرية والزهرية والنسبة المئوية للفوسفور والكلوروفيل والكربوهيدات والبرولين .

- من النتائج يتضح من التسميد العضوى زاد من تحمل النباتات للملوحة في مياه الري بتقليل تراكم ايونات الصوديوم و الكلوريد الضارة في الأوراق كذلك زاد من امتصاص النيتروجين والفوسفور والبوتاسيوم .
- أعلى واقل القيم المئوية من Na ، Ca ، البرولين نتجت من المعاملة بتركيز9 ملليموز/ سم مع التسميد العضوي الحيواني وأعلى نسبة مئوية للمحتوى المائي نتجت من المعاملة بتركيز ملليموز/ سم 3 مع التسميد العضوي الحيواني وماء الصنبور .

- ولذلك نوصى بتسميد الشتلات بالتسميد العضوي الحيواني والري بماء نسبة الأملاح به  3 ملليموز/ سم وزراعتها في ارض رملية وذلك بعد 30 يوم من نقل الشتلات لتحسين الصفات الخضرية والزهرية والكيماوية وتخفيف ضرر الملوحة .  
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